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Geacht college 
  

Vorige week is het Volkshuisvestingsfonds van start gegaan. Dit fonds is er gekomen door een amendement 
van Paul Smeulders van GroenLinks en Henk Nijboer van de PvdA. Vanaf 3 mei t/m 17 mei is het loket 
geopend voor subsidieaanvragen vanuit gemeenten, zodat rond de zomer de toekenningen zullen 
plaatsvinden. De eerste technische briefings vinden al in maart plaats. 
  
De focus van het fonds ligt op de samenwerking met woningbouwcoöperaties en particuliere eigenaren om 
tot herstructurering van bestaande woningvoorraad  te komen én tegelijkertijd te investeren in uitbreiding 
door woningen te bouwen, op te kopen of een woonfunctie te geven. Hierdoor kan de woonkwaliteit, 
leefbaarheid en verduurzaming in kwetsbare wijken worden gestimuleerd. 
  
Bij de aanvragen is het van belang dat de gemeente onderbouwd hoe er wordt samengewerkt met 
woningbouwcoöperaties, koepels en bewoners(organisaties) en op welke wijze de investering uit het 
Volkshuisvestingsfonds onderdeel is van een nieuwe of bestaande sociale aanpak om de leefbaarheid in de 
wijk te vergroten. 
  
GroenLinks vraagt het college haar reactie op de onderstaande vragen: 
  
1. Staat het college in de startblokken om op korte termijn een subsidieaanvraag in te kunnen dienen voor 
het Volkshuisvestingsfonds? 

 
2. Zo ja, heeft het college al wijken op het oog, waar deze aanpak de leefbaarheid kan versterken? 
GroenLinks denkt hierbij bijvoorbeeld aan de wijken die het afgelopen jaar al regelmatig door de 
gemeenteraad zijn genoemd, zoals de Rijpelberg en Brouwhuis. 
 
Thomas Tuerlings 
GroenLinks Helmond 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 

1. Staat het college in de startblokken om op korte termijn een subsidieaanvraag in te kunnen dienen 
voor het Volkshuisvestingsfonds?  

 
Het toekomstig volkshuisvestingsfonds gaat om de herstructurering van de bestaande woningvoorraad in 
kwetsbare gebieden. Het gaat daarbij om ingrijpende verbouwingen en het opknappen van de openbare 
ruimte. Zoals aangegeven in de VA 62 van afgelopen jaar is de verwachting dat de beschikbare middelen 
met name ingezet worden in 16 stedelijke vernieuwingsgebieden waarvoor in juni door 15 burgemeesters 
een oproep werd gedaan, en in de grens- en krimpregio’s waar leefbaarheid onder druk komt te staan. 
Hoewel Helmond niet tot de aangewezen prioritaire gebieden behoort wordt met woningbouwvereniging 
Volksbelang momenteel overleg gevoerd over het indienen van een mogelijke aanvraag voor de 
Leonardusbuurt; een wijk waar sprake is van ingrijpende verbouwingen en de openbare ruimte nadien wordt 
opgeknapt. Verder wordt aandacht besteed aan een brede maatschappelijke opwaardering van deze wijk. 
Hoewel de Leonardusbuurt dus niet tot de prioritaire gebieden behoort willen Volksbelang en de gemeente 
zeker onderzoeken of een aanvraag kansrijk is. Het in 2016 door de raad vastgestelde 
Wijkontwikkelingsprogramma, dat is opgebouwd uit 3 fysieke en 7 maatschappelijke bouwstenen, komt 
tegemoet aan de vereiste uit de regeling dat sprake moet zijn van een integraal plan. Een plan dat overigens 
is ondertekend door de gemeente Helmond, Wbv. Volksbelang, Vereniging Wijkbeheer Binnenstad Oost en 
de Bewonerscommissie Leonardus. De hiervoor beschikbare kredieten kunnen als cofinanciering, naast de 
middelen van Volksbelang, ingezet worden. 
 

2. Zo ja heeft het college al wijken op het oog, waar deze aanpak de leefbaarheid kan versterken? 

GroenLinks denkt hierbij bijvoorbeeld aan de wijken die het afgelopen jaar al regelmatig door de 

gemeenteraad zijn genoemd, zoals de Rijpelberg en Brouwhuis. 

Antwoord: Zoals hier is aangegeven denkt het college met name aan de Leonardusbuurt, omdat hiervoor 
concrete plannen klaar liggen en de aanvraag op zeer korte termijn (voor 17 mei 2021) moet worden 
ingediend. Een integraal plan voor beide genoemde wijken is op zo’n korte termijn niet haalbaar. 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 


